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Vychází měsíčně  

Pane starosto, víme, že jste ne-
dávno cestoval do Bruselu. Jaký 
byl cíl Vaší cesty? 
Hlavním cílem byla propagace vý-
stavy ke 100. výročí od vydání prv-
ních tezí Panevropy, kterou město 
Poběžovice ve spolupráci s NPÚ a 
Plzeňským krajem vytvořilo a ná-
sledně uvedlo v Poběžovicích bě-
hem zámeckých slavností. Již v sa-
motných začátcích vytváření výstavy 
vznikla myšlenka, že vzhledem 
k českému předsednictví EU by bylo 
zajímavé, připomenout toto téma i 
v samotném Bruselu a zpropagovat 
tak Richarda Coudehove-Kalergi a 
tím i město Poběžovice. 
Jaký byl prvotní impuls k uspo-
řádání výstavy?  
První, kdo vyslovil myšlenku o vy-
tvoření výstavy, byl jistě ředitel 
územního pracoviště Národního pa-
mátkového ústavu pan Mgr. Petr 
Pavelec Ph.D., který se dlouhodobě 
o rod Coudenhove-Kalergi zajímá. 
Jeho nápad podpořila Komise pro 
zámek, a tak započala roční inten-
zivní spolupráce.  
Jak nápad podpořil Plzeňský 
kraj? 
Již v samotném počátku jsme se 
s panem magistrem Pavelcem vydali 
za náměstkem pro kulturu, tehdy 
ještě panem PhDr. Markem Ženíš-
kem, kterému jsme naši myšlenku 
odprezentovali. Již tehdy jsme zís-
kali plně jeho podporu, a to i z toho 
důvodu, že Plzeňský kraj by mohl 
v Poběžovicích získat další svoji vý-
znamnou dominantu. Nabídl nám 
možnost instalovat výstavu v pro-
storách Plzeňského domu v Bruselu, 
který má Kraj ve svém vlastnictví, a 
dále přislíbil, že se Kraj postará o 
celkovou organizaci slavnostní ver-
nisáže. Vše bylo splněno.  

Byl nějaký rozdíl mezi poběžo-
vickou a bruselskou výstavou? 
Ano, materiálově i obsahově. Výsta-
va v Poběžovicích byla prezentová-
na na systému roll-up a díky tomu 
rozmístěna do prostoru, zatímco 
bruselská verze byla vytištěna na 
deskách a zavěšena na zeď. Dále 
poběžovickou výstavu doprovázely 
výtvarné práce žáků naší základní 
školy a také dva cenné obrazové 
exempláře, zapůjčené z depozitáře 
zámku Horšovský Týn. Transport a 
zapůjčení cenných historických 
předmětů do cizích zemí je velmi fi-
nančně náročný, a tak dobové obra-
zy v Bruselu chyběly.  
Proč je důležité o Panevropě 
hovořit? 

Samotná myšlenka 
Panevropy je velice 

ušlechtilá a opírá se o křesťanské 
zásady. Richard ve svých tezích 
uvedl, že státy by měly mezi sebou 
úzce spolupracovat, a to především 
z důvodu zamezení válečných kon-
fliktů. Nastiňuje několik účinných 
mechanismů, které by měly přátel-
ským vztahům mezi státy dopomoci. 
Zrod myšlenky Panevropy v Pobě-
žovicích je důležitým milníkem také 
pro budoucnost našeho zámku, kte-
rý by se díky tomu mohl ucházet o 
udělení prestižní známky evropské-
ho kulturního dědictví, tzv. Europe-
an Heritage Label, jež mají v České 
republice prozatím pouze dvě pa-
mátky. Osobnost Richarda by mohla 
pomoci také k prohlášení zámku za 
národní kulturní památku, což by 
znamenalo mnohem větší přísun mi-
nisterských peněz bez nutnosti fi-
nanční spoluúčasti města.  
Kdo vás do Bruselu doprovázel? 
Do Bruselu na vernisáž jsem měl 
možnost letět ve společnosti paní 
generální ředitelky NPÚ Ing. arch. 
Naděždy Goryczkové a již zmíněné-
ho pana magistra Pavelce. Záhy se 
k nám připojil ještě náměstek hej-
tmana pan Martin Záhoř.  
Jak probíhala samotná verni-
sáž?  
Vernisáž byla zahájena v 18 hodin 
panem Mgr. Zbyňkem Prokopem, 
vedoucím Plzeňského domu, potom 
následovaly další krátké proslovy 
významných hostů. Pak byla výsta-
va otevřena k nahlédnutí. Mezi ty 
nejvzácnější hosty patři-
la jistě paní eurokomi-
sařka Věra Jourová, kte-
rá o výstavu projevila 
hluboký zájem. Po 
shlédnutí výstavy násle-
dovalo zcela tradiční 
české občerstvení a to 
řízek s bramborovým sa-
látem.  
Jaké jste na výstavu 
zaznamenal ohlasy?  
Velice kladné. Již během 
slavnostního večera se 
mi dostávaly velmi milé 

reakce. Cítil jsem, že bruselští ná-
vštěvníci panevropské téma kvitují. 
Téměř nikdo z návštěvníků vernisá-
že netušil, kde se Poběžovice vlast-
ně nacházejí. O to více byli všichni 
udivení, jak takto malé město doká-
zalo uspořádat takovouto výstavu. 
Po vernisáži jsem obdržel již několik 
dotazů a poptávek na zapůjčení vý-
stavy, a tak doufám, že výstava bu-
de žít ještě dlouho svým životem. Je 
to nejen velká šance pro zámek, ale 
i pro celé město Poběžovice, které 
se může stát dalším hojně navště-
vovaným místem v České republice.  
Vy jste se ihned po návratu 
z Bruselu vypravil na další ces-
tu. Kam to bylo tentokrát?  
Vypravil jsem se do našeho českého 
partnerského města a to do Poběžo-
vic u Holic, kam pravidelně několi-
krát do roka zavítáme. Přátelství 
mezi městy se snažíme utužovat co 
nejvíce a jsem velice rád, že pouto 
mezi námi je rok od roku pevnější. 
V Poběžovicích u Holic se slavnost-
ně odhalovala pamětní deska panu 
gen. Šejblovi, který byl váženým let-
cem RAF. Obě města mají tak svoji 
veleváženou osobnost, o kterou se 
mohou opřít. 
Proč je pro vás toto partnerství 
důležité?  
Dovoluji si připomenout odkaz Ri-
charda Coudehove-Kalergi. Pokud 
budeme udržovat partnerské vztahy 
mezi městy, kraji, státy, bude na 
světě méně problémů a více soudrž-

nosti. Velice cenná je 
výměna zkušeností a 
vzájemná inspirace.  
 
Pozn. redakce: Vý-
stava je putovní. 
Právě se nachází 
v prostorách Plzeň-
ského kraje, v říjnu 
se stěhuje na zámek 
v Kunštátu.  
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Hlavní téma tohoto září není ani 
tak začátek školního roku. I když 
ten je také poněkud zvláštní. 
Ukrajinci. A jejich přijetí do zákla-
dů života – tedy v České republi-
ce, do školy.   Neboť, jak praví 
otřepané rčení „škola – základ ži-
vota.“ Máme tady i mnoho jiných 
ne Čechů. Třeba Vietnamce. Ti se 
zapojili skvěle a i nenápadně. 
Hlavně díky své skromnosti, trpě-
livosti a hlavně pracovitosti. Kéž 
se to povede i Ukrajincům. Ale 
dalším hlavním tématem občan-
ským – národnost nenárodnost, 
jde o občanství ČR, jsou komu-
nální volby. Komunální. Zvláštní 
slovo. Komunál z dob před r. 
1989 bylo místo, kde byli holiči, 
zámečníci, kominíci… kde kdo 
z řemeslníků potřebných sdruženi 
v jakémsi místním v socialisticky 
organizovaném družstvu. V ko-
munálu skončila po roce 1948 řa-
da zavedených, hlavně šikovných 
řemeslnických aj. živností. Po ro-
ce 1989 se horko těžko dávaly a 
dávají dohromady původní rodin-
né firmy. Komunál byl rozpuštěn. 
Nevím, kdo z politiků vymyslel 
onen přívlastek komunální volby. 
Pravda – komunita znamená spo-
lečenství. Ale díky dějinám ne 
vždy se objevují kladné výklady. 
Proč ne česky volby do obecních 
rad a zastupitelstev? Obec 
v původním slova smyslu přece 
může být jak ves, městys, město, 
velkoměsto. Vždycky existovaly 
obecní pozemky – a to i za feuda-
lismu a obecní pastouška či obec-
ní špitál, obecní sirotci… I dnes 
má každá obec obecní majetek. 
Komunikace, pozemky, sem tam 
nějaká nemovitost. A často i pa-
mátky. Ty bývají i tzv. danajským 
dary. Nebo kostlivci ve skříni 
z dob minulých. I v Poběžovicích 
se jeden takový skrývá. Hrad a 
zámek Ronšperk. Skvělý objekt. 
Nejen památka, ale i důležitý svě-
dek toho, jak šel čas. Od dob 
vzniku města Ronšperk až po ob-
dobí tzv. novodobé historie. Noví 
představitelé města Poběžovice, 
či Ronšperk, to nebudou mít leh-
ké. Ale jsou mladí. V obou kandi-
dátkách téměř všichni. Ať už vy-
hraje ten či onen kandidát, ať se 
nenechá otrávit kritiky. 
 Ale ještě nás všechny čeká další 
zkouška. Zima! Ale tady bych řek-
la, že my z obcí menších a ma-
lých máme přece jen výhodu pro-
ti městům a velkoměstům. Do le-
sa blízko – je plný, ať už obecní, 
státní či soukromý, je plný nejen 
statných poražených kmenů, ale i 
roští či chrastí… Pravda, zase 
znevýhodněni jsou ti, kteří pod-
lehli nebo podlehnout museli a ví-
ce méně se museli spolehnout na 
pomoc státu, „bytovkáři,“ či ti kdo 
zcela uvěřili kotlíkové dotaci, za-
vedli moderní topení a zlikvidovali 
staré skoro vše spalující kotle. 
Myšlenka to byla skvělá – koneč-
ně absolutně čisté ovzduší! Za-

dokončení na str. 6 



Panorama  
u d á l o s t í 

Výběr z usnesení 23. zasedání Zastupitelstva města Poběžovice ze dne 1. 9. 2022  
♦ Zastupitelstvo města revokuje usnesení č. ZM-11-16.03.23-13 ve znění: Zastupitelstvo města 

pověřuje starostu jednáním s vlastníky pozem. p. č. 1162 v k. ú. Zámělíč ve věci vyřešení majet-
koprávních vztahů k nem. kulturní památce rejstř. č. 45835/4-2182 a jí dotčené části pozemku.  

♦ Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o hospodaření města k 31.07.2022 s příjmy ve 
výši 71.568.352,34,-Kč (po konsolidaci 50.367.516,71,-Kč), výdaji ve výši 74.817.503,06,-Kč (po 
konsolidaci 53.616.667,43,-Kč) a financováním ve výši 3.249.150,72,-Kč, přičemž závazky města 
k 31. 07. 2022 činily 674.485,28,-Kč (po lhůtě splatnosti 0,-Kč) a pohledávky města k 31. 07. 
2022 činily 1.996.560,81,-Kč (po lhůtě splatnosti 1.120.720,45 Kč).  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje zřízení kontokorentního úvěru k běžnému účtu č. 
0762088379/0800 vedeného u České spořitelny, a.s. ve výši 3.000.000,- na období 2022/2023 a 
pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod pozemků p. č. 664/282 o výměře 90 m2 - 
způsob využití trvalý travní porost, p. č. 901/27 o výměře 109 m2 - způsob využití ostatní plo-
cha/silnice, p. č. 883/3 o výměře 18 m2 - způsob využití ostatní plocha/ostatní komunikace, p. č. 
901/21 o výměře 42 m2 - způsob využití ostatní plocha/silnice a p. č. 902/18 o výměře 18 m2 - 
způsob využití ostatní plocha/silnice vše v k. ú. Poběžovice u Domažlic z majetku města Poběžo-
vice do vlastnictví Plzeňského kraje.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemků p. č. 23, p. č. 25, p. č. 28, p. č. 32 a p. č. 
887/1 vše v k. ú. Poběžovice u Domažlic oddělené dle Geometrického plánu č. 886-823/2021 
pozemky p. č. 32 - druh pozemku ostatní plocha o výměře 256 m2 a p. č. 23/2 - druh pozemku 
zahrada o výměře 8 m2 vše v k. ú. Poběžovice u Domažlic panu Z*** L***, bytem *** za cenu 
v místě a čase obvyklou stanovenou znaleckým posudkem ve výši 800,-Kč/m2 (celková cena 
211.200,-Kč) a ukládá starostovi vypracovat a uzavřít jménem města kupní smlouvu ve znění 
tohoto usnesení, přičemž kupující uhradí náklady na vyhotovení Geometrického plánu, znalecké-
ho posudku a za vklad do katastru nemovitostí.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje záměr prodat část pozemku p. č. 1147 - druh pozemku ostatní 
plocha o výměře cca 120 m2 a část pozemku p. č. 75/2 - druh pozemku lesní pozemek o výmě-
ře cca 12 m2 vše v k. ú. Zámělíč a pověřuje tajemníka MěÚ jeho zveřejněním dle zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje záměr města bezúplatně směnit pozemek v soukromém vlastnic-
tví p. č. 317/22, druh pozemku ostatní plocha/jiná plocha o výměře 3 m2 a pozemek ve vlastnic-
tví města p. č. 317/24, druh pozemku zastavěná plocha o výměře 3 m2 oba oddělené Geome-
trickým plánem č. 890-46/2022, vše v k. ú. Poběžovice u Domažlic a pověřuje tajemníka MěÚ 
jeho zveřejněním dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje záměr města bezúplatně směnit pozemek v soukromém vlastnic-
tví p. č. 1575, druh pozemku ostatní plocha/jiná plocha o výměře 3 m2 a pozemek ve vlastnictví 
města p. č. 318/3, druh pozemku zastavěná plocha o výměře 5 m2 oba oddělené Geometrickým 
plánem č. 885-1273/2021, vše v k. ú. Poběžovice u Domažlic a pověřuje tajemníka MěÚ jeho 
zveřejněním dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje záměr města prodat pozemek p. č. 19/1, druh pozemku ostatní 
plocha o výměře 42 m2 a pozemek p. č. 19/2, druh pozemku zahrada o výměře 79 m2 vše v k. 
ú. Šitboř a pověřuje tajemníka MěÚ jeho zveřejněním dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje záměr města prodat pozemek p. č. 20, druh pozemku zahrada o 
výměře 81 m2 , pozemek p. č. 880, druh pozemku ostatní plocha o výměře 208 m2 a část po-
zemku p. č. 789/1, druh pozemku ostatní plocha o výměře cca 113 m2 vše v k. ú. Šitboř a pově-
řuje tajemníka MěÚ jeho zveřejněním dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích.  

♦ Zastupitelstvo města schvaluje rozdělení přidělené kvóty z Programu regenerace MK ČR ve výši 
580.000,- Kč dle návrhu komise pro Program regenerace MPZ: a) 135.000,- (49,81% Program 
regenerace), 27.110,- (10% město Poběžovice), 108. 913,- (40,19% vlastník), celkem uznatelné 
náklady bez DPH 271.023,-Kč na opravu fasády čelní strany budovy č.p. 2 na náměstí Míru v 
Poběžovicích. b) 445.000,-Kč ( 47,76% Program regenerace ), 486 752,30,-Kč (52,24% vlast-
ník), celkem uznatelné náklady bez DPH 931.752,30,-Kč na opravu střechy zámku č. p. 1 v Po-
běžovicích.  

Výběr z usnesení 83. zasedání Rady města Poběžovice ze dne 19. 9. 2022 
♦ Rada města schvaluje Pachtovní smlouvu s účinností od 1.10.2022 se žadatelem Janem Vebe-

rem, Dobrohostova 161, 345 25 Hostouň, lČO: 73731781 na pozemky a části pozemků v k. ú. 
Sedlec u Poběžovic za nabídnutou výši ročního pachtovného 6.550,-Kč/ha.  

♦ Rada města schvaluje Dodatek č. 1 k Pachtovní smlouvě č. 1019013 se společností Druhá pobě-
žovická a.s., Vranovská 142, 345 22 Poběžovice, IČO: 25227131 jehož předmětem je rozšíření 
předmětu pachtu a změna pachtovného dle schváleného záměru města.  

♦ Rada města schvaluje záměr města pronajmout nebytové prostory - garáž v bytovém domě č. p. 
Krátká 141, Poběžovice o výměře 20,2 m2 za minimální výši měsíčního nájmu 40,-Kč /m2 a 
pověřuje tajemníka MěÚ jeho zveřejněním dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích. Termín pro 
podávání písemných nabídek je do 21.10.2022.  

♦ Rada města schvaluje záměr prodat traktor Zetor 7011, RZ P02 7716, za minimální cenu 
120.000,- Kč a pověřuje tajemníka MěÚ jeho zveřejněním dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích. 
Termín pro podávání písemných nabídek je do 21.10.2022.  

♦ Rada města souhlasí s poskytnutím dodatečného příspěvku ve výši 10.000,- Kč osadnímu výboru 
Zámělíč za organizaci a zajištění akce Setkání rodáků v roce 2022.  

♦ Rada města schvaluje Smlouvu o obstarání pečovatelské služby s obcí Rybník, Rybník 13, 345 
25 Hostouň, IČO: 00253707, na zajištění pečovatel. služby pro občany v územ. obvodu objedna-
tele za příspěvek na cestovní a mzdové náklady spojené s dopravou dle předloženého návrhu.  

♦ Rada města souhlasí s pořízením věžního elektrického hodinového stroje pro kostel v Poběžovi-
cích dle přiložené nabídky od společn. L. Hainz, se sídlem Poděbradova 1708, 289 22 Lysá nad 
Labem, IČ: 49354965 za cenu 61.527,-Kč (bez DPH) a pověřuje starostu zasláním objednávky.  

♦ Rada města bere na vědomí stížnost na plánované zneprůjezdnění ulice Finská v rámci rekon-
struk. ulic Zahradní, Finská a Otovská a nesouhlasí s vyvoláním změny projektové dokumentace.  

♦ Rada města souhlasí se zhotovením prodloužení vodovodního řadu před pozemek p. č. 1033/1 v 
k. ú. Šitboř za cenu ve výši 89.164,53,-Kč (bez DPH) a pověřuje starostu zasláním objednávky.  

♦ Rada města schvaluje uzavření Smlouvy o dílo se společností Vysspa Sports Technology s.r.o., 
se sídlem Skladová 2438/6, 326 00 Plzeň 2-Slovany-Východní Předměstí, IČ: 27967638, za úče-
lem provedení rekonstrukce běžeckých drah školního hřiště v Poběžovicích, Žižkově ulici, za 
cenu díla 1.137.587,-Kč (bez DPH).  

♦ Rada města bere na vědomí rozšíření živnostenského oprávnění o Hostinskou činnost a udělení 
koncese na prodej kvasného lihu, konzumního lihu a lihovin právnické osobě město Poběžovice, 
náměstí Míru 47, 345 22 Poběžovice, IČ: 00253669 s tím, že se nejedná o soustavnou činnost za 
účelem zisku, ale o zajištění služby veřejnosti.  

♦ Rada města schvaluje navýšení nájemného za provozování vodovodní a kanalizační infrastruktu-
ry ve výši 10% a to s platností od 01.01.2023.  

♦ Rada města Poběžovice schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo ze dne 7.2.2022 se společnos-
tí FINAL KOM s.r.o., se sídlem Havlíčkova 947, 339 01 Klatovy, IČO: 02877155, jehož předmě-
tem je úprava rozsahu prací dle geodetického zaměření za cenu díla 5.795.237,-Kč (bez DPH).  

♦ Rada města Poběžovice bere na vědomí Protokoly o provedených veřejnosprávních kontrolách 
hospodaření příspěvkových organizací města Poběžovice a ukládá řediteli Základní školy Poběžo-
vice a ředitelce Mateřské školy Poběžovice zajistit nápravu zjištěných nedostatků.  

 
 

 
 V minulém měsíci pokročily práce na stavbě ži-
dovské synagogy. Stavba byla ve druhé polovi-
ně září připravena k provedení betonáže stropu 
podzemního podlaží a ta byla následně provede-
na. Tím se hrubá stavba dostala nad terén. 

Ve Vranovské ulici pokračují práce na rekon-
strukci domu. Noví majitelé přizdili verandu, pa-
tro a dům dostal i novou střechu. 

Po odstranění náletových dřevin pod jižním kří-
dlem zámku se objevilo torzo původní městské 
hradby, kterému podle odborníků hrozilo pod-
máčení a další destrukce. Na doporučení Komise 
pro zámek pak vedení města rozhodlo o opravě 
této části městské hradby a se souhlasem Od-
boru kanceláře starosty, Úseku památkové péče 
MěÚ Domažlice, zadalo práci odborné firmě. Ta 
vytvořila nádherné dílo a úsek dlouhý cca 15 
metrů a vysoký 2,5 metru předala začátkem září 
zadavateli. Další část městské hradby (směrem 
dolů k Masarykově ulici) by měla být opravena 
po vyřešení majetkoprávních vztahů k pozem-
kům a to včetně sklepa (část kdysi sloužila pivo-
varu k uskladnění ledu), se vchodem ve spodní 
části zdi. Pokud se vše zdaří (kromě zajištění fi-
nancování je třeba ze strany města zajistit i kva-
litní materiál - kameny), bude zase ve městě o 
jedno historicky zajímavé místo více. Rozličné 
možnosti pak přinese i zmíněný sklep, který je 
dostatečně veliký pro různé využití.             VoK 
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Hora Svatého Václava je ves, která 
se nachází na kopci nad Drahotí-
nem. Vévodí jí gotický kostel, je-
hož nejstarší části pocházejí z doby 
Karla IV. Kostel býval kdysi opev-
něný, proto bývá ve starší literatu-
ře označován jako 
Sv. Václav na hrů-
bích – tedy na  pří-
kopech. Díky sou-
časnému vedení ob-
ce, a to především 
zásluhou pana sta-
rosty Davida Kramla 
a jeho příznivců 
vstává kostel z mrt-
vých. A nejen kos-
tel. Skvěle upravena 
je celá ves, i když 
z původní zástavby 
zbylo jen několik 
stavení. Nová je bu-
dova či spíše do-
mek, kde sídlí místní obecní úřad. 
A úplně nejnovější pak socha sva-
tého Václava, která stojí kousek 
nad rybníkem. Jejím autorem je 
Jaroslav Šindelář, akademický ma-
líř a sochař, který má blízký vztah 
k nedalekým Poběžovicím. Ten pro 
svoji sochu využil inspirace z obra-
zu v místním kostele. Svatý Václav 
a jeho dva andělé. Motivy obrazu i 
sochy pocházejí ze svatováclav-
ských legend. Jedním ze zázraků, 
které se udály v době vlády kníže-
te Václava (vládl asi od r.  924 – 
929? 935?) bylo, že když se opoz-
dil na říšský sněm v Řezně a císař 
Jindřich I. chtěl začít bez něj, vešel 
náhle Václav a za každým rame-
nem mu vykukoval jeden anděl. 

Císař tak poznal, že český kníže 
Václav není jen tak někdo a české 
země měly od té doby zvláštní po-
stavení, a to nejen v rámci obno-
vené římské říše, ale v celé Evro-
pě. 

Nová socha byla od-
halena právě v Den 
české státnosti, tj. 28. 
září 2020. Odhalení 
sochy předcházela 
slavnostní mše ve 
zdejším kostele. Kos-
tel byl plný. Zazněla 
zde i píseň Svatý Vác-
lave, vévodo české 
země, která pochází 
už ze středověku.   
Slavnost odhalení so-
chy se pak konala na 
volném prostranství 
v centru vsi. Zúčastnili 
se jí i významné  poli-

tické osobnosti např. pan senátor 
Vilímec, či zástupci plzeňského 
kraje. A také starostové okolních 
obcí. Na slavnosti bylo na dvě 
stovky lidí, přesto, že počasí zas až 
tak příliš nepřálo. I když pršet za-
čalo téměř až po oficiální části. Li-
dé, i díky dobrému pohoštění, vy-
drželi v Hoře až do odpoledne.  
Dějiny Hory Svatého Václava jsou 
spjaty s dějinami nedalekého au-
gustiniánského kláštera v Pivoni.  
Podrobnosti a příběhy spjaté s tě-
mito dvěma lokalitami si můžete 
přečíst v Čítance z Českého lesa a 
jeho podhůří, kterou v roce 2020 
vydalo nakladatelství Nava a je k 
dostání v MKIS Poběžovice.                          
         Marie Špačková 

Za dobrotu na žebrotu nebo rov-
nou do hrobky, byť i za cenu více 
slávy aneb není vražda jako vraž-
da. Září – to letošní „září“ svobod-
nými volbami. Ale tak trochu 
v pozadí zůstává jeden ze zářijo-
vých volných dnů: Den české stát-
nosti, čili 28. 9. Svátek mají všichni 
Václavové. I ten svatý, jehož novo-
dobou sochu najdeme i v Hoře sv. 
Václava. A přece – i svatý Václav i 
jeho babička svatá Ludmila se tak 
trochu hodí do moderního pitavalu. 
Tedy díky tomu, že obě osobnosti 
byly zavražděny. Ludmila na popud 
své snachy, Václavovy matky, a to 
proto, že se jí pletla do vlády, a 
navíc svoji babičku měl rád i po-
slouchal Drahomířin syn Václav. A 
Václav? Prý byl zvražděn buď pří-
mo svým bratrem Boleslavem - či 
spíše na jeho popud. A to právě 
28. září. Vražda je vražda, ale tady 

šlo hlavně o vládu a moc. Ludmila 
– staročesky i Lidmila měla ráda li-
di, jako pravá křesťanka odpouště-
la a pomáhala všem ubožákům. A 
Václav? Prý mírný a odpouštějící, 
pomáhající všem – dobrým i zlým: 
viz obrazy v kapli sv. Václava 
v chrámu sv. Víta na Hradě. Obra-
zy jsou z 15. století. Václav dokon-
ce odpustil i svojí ženě jejího mi-
lence a raději začal žít v celibátu. 
Samostatnost Českého knížectví si 
vydobyl tak trochu díky ústupkům, 
a tak trochu i diplomatickým doho-
dám. A jeho bratr Boleslav zvaný 
Ukrutný? Ten spojenectví svého 
bratra s mocnými sousedy potvrdil 
svým vojenským spojenectvím 
s původním nepřítelem českého 
státu. Kdo nevěří, ať si přečte 
např. Kosmovu kroniku nebo se 
pořádně učí dějepisu.                
          MŠ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pro nepříznivé počasí odložený 
nohejbalový turnaj byl zahájen v 
sobotu 24. 9. 2022 v 9.00 hodin. 
Přihlásilo se 7 družstev a hrálo se 
systémem každý s každým na dva 
vítězné sety. Po asi 7 hodinovém 
klání si nakonec palmu vítězství 
odnesl tým LUMIMA, který získal 
všech 12 bodů a skóre 12:3. Na 
druhém místě skončil celek Pobě-
žovice s 8 body a skórem 8:4 a 
třetí místo patří týmu HM Stavebni-
ny s 8 body a skórem 9:4 (o třetím 
místě rozhodl prohraný vzájemný 
zápas s Poběžovicemi). 
Celkové pořadí: 
1. LUMIMA, 2. Poběžovice, 3. HM 
Stavebniny, 4. MIJAGI, 5. Rock 
Team, 6. Semněvice, 7. KM Gastro 
Meclov. 

Turnaj se měl odehrát 
již před týdnem, ale 

kvůli deštivému počasí jej 
organizátoři přeložili. Ny-
ní sice nepršelo, ale bylo 
chladno a dopoledne jen 
na chvíli vykukující slu-
níčko příliš neohřálo. 
Při téměř sedmihodino-
vém sportovním marato-
nu je třeba doplňovat 
kalorie a dodržovat pitný 

režim. O to bylo na kurtu postará-
no, protože hned u hřiště fungova-
lo občerstvení, ve kterém se dámy 
Romana Bultasová a Jitka Buršíko-
vá o každého strádajícího postara-
ly. V nabídce měly točené pivko i 
něco ostřejšího pro zahřátí, či neal-

ko nápoje. Žaludky 
zápolících borců pak 
mohla potěšit brambo-
račka, azzu, či výborný 
gulášek z dílny KM 
Gastro Meclov nebo 
párek v rohlíku. Atmo-
sféra byla výborná a 
ani chladnější počasí ji 
nemohlo pokazit. 
Poděkování organizáto-
rů patří všem sponzo-
rům, kteří toto, již tra-
diční nohejbalové klání, 
podpořili!              VoK 

Vítězný tým „staříků“ LUMIMA 
získal i speciálně vyrobený dort od 
firmy KM Gastro Meclov. 

stránka 3 

Pátek a sobota 23.-24. 9. 2022 byly 
ve znamení voleb do obecních za-
stupitelstev a někde i do senátu. U 
nás proběhly jen tzv. komunální 
volby, tedy do zastupitelstva měs-
ta. Voliči měli na výběr dvě kandi-
dátky - Nezávislí pro Poběžovice, v 
čele s dosavadním starostou Bc. 
Martinem Kopeckým a Pro lepší 
Poběžovice, v čele s Dominikou 
Adamcovou. Z počtu 1222 oprávně-
ných voličů se k volbám dostavilo 
478, což je 39,12% volební účast. 
Z první kandidátky se do nového 
zastupitelstva města dostalo 11 
kandidátů: 1. Martin Kopecký 
(počet 422 hlasů - 88,3%), 2. Ja-
kub Jansa (359), 3. Petr Vejvančic-
ký (343), 4. Pavel Veselák (250), 5. 
Karel Špaček ml. (296), 6. Pavel 
Rubáš (256), 7. Zdeňka Reiserová 
(302), 8. Michal Kliner (228), 9. 
Tomáš Hrda (253), 10. Ladislav 
Boček (267), 11. Jaroslav Kukačka 
(234).  
Ze druhé kandidátky se do zastupi-
telstva dostali 4 kandidáti: 1. Eva 
Vondrašová (207), 2. Dominika 
Adamcová (182), 3. Andrea Sokolo-
vá (170), 4. Josef Kučera (168). 

Toto je tedy nové složení Zastupi-
telstva města Poběžovice, které 
bude řídit chod města následující 4 
roky. 
O rozdělení jednotlivých funkcí, 
včetně postů starosty a místosta-
rosty se rozhodne na ustavujícím 
zasedání tohoto nově zvoleného 
orgánu, které by mělo proběhnout 
bezprostředně po uplynutí lhůty pro 
podání stížností na průběh voleb 
(pokud nebude žádná podána). 
Pokud by byla podána stížnost na 
průběh voleb, muselo by se počkat 
na rozhodnutí soudu o její oprávně-
nosti. 
Nově zvoleným zastupitelům přej-
me ať se jim daří vést chod našeho 
města tím správným směrem, který 
nabralo již za dosluhujícího zastupi-
telstva.                     VoK 

V Šitboři se v sobotní odpoledne 
24. 9. 2022 uskutečnila akce, kte-
rou pořádal Mikroregion Dobro-
host společně s Centrem Bavaria 
Bohemia v Schönsee pod ná-
zvem Objevování a setkávání na 
neznámých místech. Na sedm desí-
tek návštěvníků se sešlo v šitboř-
ském parku. Mohli se zúčastnit 
komentovaných prohlídek Ing. Ivo 
Dubského, který zasvěceně vyprá-
věl zájemcům o pomníku Jana ze 

Šitboře na návsi, o historii kostela 
svatého Mikuláše, o postupu prací 
při jeho rekonstrukci a zajímavos-
tech objevených během ní. Podívali 
se do opraveného presbytáře a na 
původní malby v prostoru pod věží, 
včetně dvou vodítek pro lana ke 
zvonům. Venku pak informoval o 
místní zajímavosti "Poeziomatu," 
který byl instalován teprve nedáv-
no. Zájemci se dozvěděli také o 
plánu dalších oprav kostela, který 
by měl ve finále mít opravené zdi 
lodě a tuto i zastřešenu kopií ba-
rokní střechy. Zajímavé informace 

získali zájemci i o pracích při úpra-
vě místního hřbitova a o výstavních 
panelech o životě a díle Jana ze 
Šitboře. Na závěr pak prošli kolen 
pískovcových soch na hranici par-
ku, o kterých se rovněž dozvěděli 
pár zajímavostí a došli až k dalšímu 
artefaktu, kterým je kontroverzní 
dílo - kyvadlo. 
Ti kteří se prohlídky nezúčastnili, 
mohli posedět venku před pódiem 
a poslechnout si výborné country v 
podání německé kapely Cheerio Joe 
a potom české kapely 1/2 Rebel. O 
občerstvení se výborně postarala 
Vinotéka Poběžovice, nechyběl sva-
řák, čaj, točené pivo, párek v rohlí-
ku a další dobrůtky. Velkou chybou 
bylo, že pořadatelé nezajistili stan 
pro návštěvníky! Sedět na otevře-
ném prostranství v chladném poča-
sí mnohé návštěvníky odradilo a 
když se přihnala přeháňka, odradilo 
to další, kteří by jinak zůstali a 
poseděli. Dík patří Vinotéce, která 
se snažila situaci zachránit a jela 
pro vlastní stan, ale to už bylo 
mnoho návštěvníků bohužel pryč.        
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Fotbalový oddíl SK Poběžovice zve veřejnost na mis-
trovská utkání II. třídy okresního přeboru, která se 
uskuteční na fotbalovém hřišti v Poběžovicích: 
8. 10. 2022 od 16.00 h. Poběžovice - Koloveč B 
29. 10. 2022 od 14.30 h. Poběžovice - Milavče 
12. 11. 2022 od 14.00 h. Poběžovice - Mrákov B 
 

Rockový festival 8. 10. 2022 od 19:00 hodin, ho-
tel Hubertus. Prodej vstupenek byl zahájen od 1. 9. 
2022. Představí se kapely CLICHÉ, EROZE, SIFON, 
TUBA ROCK, PROPAST. Vstupné 250.-Kč v předpro-
deji, 300.-Kč na místě - bude věnováno na opravu 
zámku. 
 

Město Poběžovice zve dne 10. 10. 2022 od 18:00 
na zábavně vzdělávací pořad Akademii třetího vě-
ku na téma: Zábavná historie kriminalistiky. Be-
seda proběhne v obřadní síni MěÚ Poběžovice. Vstup 
zdarma.  
 

MKIS Poběžovice ve spolupráci s paní Sokolovou vás 
zvou na Seniorské odpoledne dne 12. 10. 2022 
od 14:00 hodin do sálu hotelu Hubertus v Poběžo-
vicích. K tanci a poslechu zahraje Melody Club 
z Postřekova. Vstupné 80,- Kč.“ 
  

MKIS Poběžovice a SDH Poběžovice vás zvou na pod-
zimní akci Drakiáda, která se uskuteční v neděli 16. 
10. 2022 od 15:00 hod. na louce pod koupalištěm 
v Poběžovicích. Bude připravené ohniště na opékání 
špekáčků.“ 

Město Poběžovice zve občany v pátek 28. 10. 2022 
od 18.00 hodin do místního kina na slavnostní předá-
ní ocenění občanům, kteří se výrazně zasloužili 
o věhlas Poběžovic. 

Sousoší ze zámecké kašny  
Sousoší Neptuna/Tritona, 
které se jen zázrakem do-
chovalo v zámecké kašně 
v parku se již několik měsí-
ců nalézá v ateliéru socha-
ře a restaurátora MgA. Lu-
káše Černého z Volyně. Je-
ho úkolem je originál sou-
soší vyčistit, zakonzervovat 
a následně vytvořit kopii. 
Originál sousoší bude ulo-
žen v zámeckých prosto-
rech a kopie sousoší bude 
navrácena zpět na loďku. 
Obojí budete moci spatřit, 
doufejme, během zámec-
kých slavností, které se 
uskuteční 14. – 15. 7. 2023. Přiklá-
dáme ale aktuální fotografii 
z ateliéru.   
Freska Panny Marie  
V loňském roce probíhala finanční 
sbírka na záchranu fresky Panny 
Marie, která je součástí čelní fasá-
dy poběžovické fary. Celkem bylo 
od občanů vybráno 50.000,- Kč a 
uloženo do trezorové skříňky na 
městském úřadě. Prozatím se nic 
neděje, a proto vnímáme důležitost 
Vám předat upřesňující informace. 
Akce je z naší strany papírově zcela 
připravena, ale stále čekáme ve 
frontě zakázek pana restaurátora. 
Restaurátorů, kteří mají licenci na 
opravu figurálních maleb je velmi 
málo, a tak čekací lhůty jsou velmi 
dlouhé. Máme ale přislíbeno, že le-
tošní podzim bude freska alespoň 
zafixována, aby se dále nerozpada-
la, a na jaře příštího roku bude 
zrestaurována.  
Zámecké dveře  
Na konci srpna tohoto 
roku byly na zámku osa-
zeny nové vstupní dve-
ře, které tak symbolicky 
otevírají novou budouc-
nost zámku. Výroba 
dveří byla financována 
ze sbírkového účtu na 
záchranu zámku, kam 
po celý rok docházely 

příspěvky 
z různých 

benefičních akcí či od soukromých 
dárců. Celková částka čini-
la: 212.662,- Kč. Dveře pro 
nás vyrobil pan truhlář Vác-
lav Chval z Osvračína a ko-
vání doplnil pan Jan Ďuriš 
z Poběžovic. Celá fáze výro-
by probíhala pod dohledem 
pracovníky Odboru památ-
kové péče MěÚ Domažlice. 
Původní dveře budou za-
konzervovány a vystaveny 
v prostorách zámku. Všem, 
kteří jste jakoukoliv částkou 
přispěli, velice děkujeme. 
Sbírkový účet je nyní téměř 
prázdný, ale doufejme, že 
se postupně začne opět pl-

nit. Třeba díky benefičnímu rocko-
vému večeru, na který Vás srdečně 
zveme.  
Obrázková kaplička u sv. Jiří  
Díky dotacím Plzeňského kraje bylo 
v letošním roce provedeno několik 
stavebních akcí. Jednou z drobněj-
ších byla oprava božích muk nebo 
možná lépe obrázkové kapličky na 
kopci u dvora sv. Jiří. I když tato 
drobná stavba nespadá pod památ-
kovou ochranu, postup prací byl 
konzultován s pracovníky památko-
vé péče. Ti nás také přivedli na 
myšlenku, aby na čtyřech obrázcích 
byl vyobrazen život Panny Marie, 
neboť Mariánský kult byl v naší ob-
lasti v minulosti hojně rozšířen. Ob-
rázky malované na plech MgA. 
Marcelou Jeřábkovou tak znázorňu-
jí Narození Panny Marie, Zvěstová-
ní Panny Marie, Navštívení Panny 
Marie a Nanebevzetí Panny Marie. 
Opravu sloupu provedla firma 
Stafiko a za laskavou spolupráci 

děkujeme též panu 
Zdeňku Vondrašovi 
(plechové destičky) a 
bratrům Rozhonovým 
(rámečky).  
Vedle kapličky bude in-
stalována ještě cedulka 
s textem o historii to-
hoto místa od paní 
Mgr. Marie Špačkové.   
     Komise pro hrad  
    a zámek Poběžovice stránka 5 

1. září jsme zahájili nový školní rok 
2022/23. Vedení školy i učitelský 
tým jsou stabilní, změna nastala 
pouze na jedné pozici asistenta pe-
dagoga a v ŠD - svoji pedagogic-
kou činnost ukončila vychovatelka  
Alena Tauchmannová. 
Během prázdnin byla zrekonstruo-
vána umývárna u školní kuchyně, 
hlavní přívod elektřiny a částečně 
elektroinstalace v některých učeb-
nách, aby zde mohla probíhat mo-
derní výuka se zapojením digitál-
ních technologií. Část prostor byla 
nově vymalována. Provedli jsme 
údržbu techniky v učebně informa-
tiky a ve třídách. Dokončili jsme 
školní zahradu pro výuku EVVO 
s další venkovní učebnou.  
Inovován byl školní vzdělávací pro-
gram (ŠVP). Na základě nového 
Rámcového vzdělávacího programu 
jsme provedli revizi našeho ŠVP. 
Do všech vyučovacích předmětů 
jsme přidali digitální kompetence, 
vytvořili jsme zcela nový obsah 
předmětu Informatika, aby odpoví-
dal současným požadavkům. Změ-
na nastala i v učebním plánu, od 2. 
třídy se budou děti hravou formou 
učit angličtinu. Druhý cizí jazyk, 
němčinu, jsme zařadili již do 7. 
ročníku.  
Do první třídy bylo zapsáno celkem 
27 dětí, abychom tedy mohli no-
vým žáčkům zajistit individuální pří-
stup, vytvořili jsme první třídy dvě. 
Třídní učitelkou v 1. A se stala Mgr. 
Hana Teplá, v 1. B Andrea Sokolo-
vá. Přejeme všem prvňáčkům ú-
spěšný start do školního života. 
Dne 1. září jim přišel popřát i pan 
starosta, Bc. Martin Kopecký, a ře-
ditel školy, Ing. Petr Lehner. Druhé 
třídy máme také dvě, 2. A vede 
Mgr.  Helena Tanková, 2. B Mgr. 
Petra Vaňková. Další třídy na 1. 
stupni už jsou po jedné, ve 3. třídě 
je třídní učitelkou Mgr. Alena Zítko-
vá, ve 4.  třídě Mgr. Jana Hraběto-
vá, v 5. třídě Mgr. Božena Kreslo-
vá. Dalšími vyučujícími, které půso-
bí na obou stupních školy, jsou 
Mgr. Marie Pittnerová, zástupkyně 
ředitele, Mgr. Miroslava Šebestová, 
Bc. Miroslava Konopová, Mgr. Jana 
Vicianová a Bc. Martina Hlavsová. 
Třídní učitelkou 6. třídy se stala 
Mgr. Jaroslava Kapicová, 7. třídu 
vede Mgr. Romana Adamcová, os-
mou Mgr. David Vavřík, 9. třídu, 
která vznikla spojením 8. A a 8. B, 
Mgr. Miloslava Pekárová. Na 2. 

stupni dále působí Mgr. Luboš Há-
na, který je také výchovným porad-
cem, a ředitel školy, Ing. Petr Leh-
ner. 
Školní družina pracuje ve 3 odděle-
ních, vedoucí vychovatelkou ŠD je 
Michaela Bedyová, která vede 2. 
oddělení, v 1. oddělení působí Mgr. 
Magda Pflugová, ve třetím Ivana 
Konopíková. 
V asistentské práci pokračují Jitka 
Krčmářová, Věra Pleskačová, Jana 
Leitnerová, Ivana Pukyová, Eliška 
Škopková, Lucie Augustínová a Ka-
rolína Konopová. Jejich řady rozší-
řila nová asistentka pedagoga – 
Vendula Nová. 
Školní jídelna pracuje v nezměně-
ném složení, vedoucí je Hana Ma-
rešová, obědy nám vaří spolu s Ilo-
nou Bastlovou a Agátou Jarinovou. 
Úklid zajišťují Zuzana Marečková a 
Markéta Kodimová, místo školníka 
a topiče zastává Josef Nový. O 
hospodaření školy se nám stará 
Ing. Dana Mitterbachová, adminis-
trativní záležitosti přímo ve škole 
zajišťuje Jaroslava Běhounek Ja-
hnová. 
Škola dále pokračuje v projektové 
práci, do prosince realizujeme pro-
jekt „Podpora vzdělávání v ZŠ Po-
běžovice 3“ z tzv. „šablon III“. V 
rámci tohoto projektu doučujeme, 
financujeme práci školní asistentky 
a koordinátorky pro žáky se SVP. 
Prostřednictvím Národního plánu 
obnovy probíhá doučování našich 
žáků. Děti pracují v malých skupin-
kách před nebo po vyučování, o 
pomoc mohou požádat všichni žáci 
i v případě nepochopení učiva nebo 
po nemoci. 
Společné akce a vzájemná spolu-
práce pokračuje s mateřskou ško-
lou a MKIS Poběžovice. 
Po pauze způsobené pandemií Co-
vid 19 opět rozvíjíme partnerské 
vztahy se školami v Německu i Ra-
kousku. Naše děti se již zúčastnily 
projektového dne zaměřeného na 
paličkování krajek v německém 
Schönsee a plánujeme řadu dalších 
společných akcí. S partnerskou 
školou Peilstein v Rakousku by-
chom rádi uskutečnili i výměnný 
pobyt žáků. 
Přejeme všem, aby nový školní rok 
byl klidný, pohodový a úspěšný, 
abychom mohli do školy chodit a 
učit se bez komplikací a aby nám 
naše děti dělaly jen a jen radost. 
              Vedení školy 

Program regenerace městských pa-
mátkových zón Ministerstva kultury 
ČR již druhým rokem poskytuje mož-
nost získání finančního příspěvku na 
rekonstrukci objektu, který je veden 
v ústředním rejstříku Národního pa-
mátkového ústavu jako kulturní pa-
mátka. Žádost je podávána prostřed-
nictvím Městského úřadu Poběžovi-
ce, který případným zájemcům s žá-
dostí administrativně vypomůže. Ža-
datelem může být fyzická i právnická 
osoba. Letošním rokem budou z to-
hoto Programu podpořeny dvě sta-
vební akce: oprava čelní fasády č.p. 
2 a část střechy na zámku v Poběžo-
vicích. Nyní se nacházíme v čase, 
kdy zájemci o dotaci mohou do kon-
ce října předkládat své návrhy a sta-
vební plány. Podrobnější informace 
lze vyčíst na webových stránkách 
města. Stačí do vyhledávače na 
stránkách zadat „Program regenera-
ce MPZ Poběžovice“.  

Firma Kvalikom, z.s., má za cíl kul-
tivovat, zlepšovat a oceňovat způ-
sob komunikace veřejných institu-
cí s jejich klienty, ať už jsou to 
obecní a krajské úřady, minister-
stva, příspěvkové organizace, či 
více jak 200 různých úřadů státní 
správy. Snaží se jim v tom pomá-
hat a oceňovat ty, které jsou v 
tom opravdu dobré. 
A pro nás přišly od této firmy dvě 
velmi pozitivní zprávy: 
1. V soutěži Radniční listy 2022 

obsadil zpravodaj Poběžovicko v 
rámci okresu 1. místo a v rámci 
Plzeňského kraje 3. místo. 

2. V soutěži Radniční web 2022 
získaly webové stránky města 
Poběžovice v rámci okresu 1. 
místo a v rámci Plzeňského kra-
je rovněž 1. místo! 

Pro vedení města je to dobrý sig-
nál, že svoji práci v oblasti komu-
nikace s veřejností dělá v rámci 
celého Plzeňského kraje na špičko-
vé úrovni a nemá se za co stydět!
                VoK 
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UPOZORNĚNÍ: přispívatel odesláním příspěvku ke zveřejnění ve zpravodaji Poběžovicko potvrzuje, že pokud jeho příspěvek obsahuje 
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Prodej slepiček 
Červený Hrádek prodává slepičky typu 

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 
Green Shell - typu Araukana a Dark 

Shell - typu Maranska.  
Stáří 16 - 20 týdnů, cena 220 - 269,- Kč/ks.                                                                                             

Prodej:  18. 10. 2022 
Poběžovice - u vlak. nádraží - 18.15  hod. 

  
  
 

Výkup králičích kožek - cena dle poptávky. 
Info: Po - Pá 9.00 - 16.00 hod., tel. 601 576 270, 

728 605 840,www.drubezcervenyhradek.cz 

   

Dne 21. 9. 2022 
již uplynuly 2 roky co nás 

navždy opustil 
pan 

František Schmied 
z Poběžovic. 

 

 

 

 
 
 
Stále vzpomíná manželka 

Hanka, příbuzní  
a kamarádi. 

 

 

Dne 30. září 2022 uplynulo  
15 smutných let od chvíle, kdy 

nás navždy opustil 
pan 

Václav Vaněk 
ze Sedlece. 

 
 

 

 
 
 
 
 
 

 

Stále vzpomínají manželka,  
synové s rodinami a sestra. 

 

   

Dne 16. září 2022  
uplynulo již 16 let, kdy nás  
nezodpovědný řidič navždy  

připravil o naši  
nenahraditelnou   

 

Janičku  
Kotlanovou 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Všem, kdo jí měli rádi  
za tichou vzpomínku děkují  

zarmoucení rodiče,  
sestra s rodinou, babička,  

nejbližší příbuzní a kamarádi. 

Máme po volbách do obecních za-
stupitelstev a i v Poběžovicích už je 
jasné, kdo město povede v následu-
jících 4 letech. Výsledky najdete v 
tomto čísle Poběžovicka na str. 3.  
Když se ohlédneme za právě skon-
čeným volebním obdobím, můžeme 
si říci kdo z vámi zvolených zástupců 
vedení města měl největší účast na 
zasedání rady a zastupitelstva. Sta-
tistika docházek na jednotlivá zase-
dání orgánů města je přesně vedena 
a tak není problém se díky ní vrátit v 
čase a podívat se, jakou účast na 
jednání jednotliví „zástupci lidu“ v 
minulém volebním období měli. 
Rada města Poběžovice: 1. Bc. 
Martin Kopecký - 100%, 2. Pavel 
Veselák - 95%, 3. Mgr. Jakub Jansa 
- 87%, 4. Ing. Marie Grösslová - 
81%, 5. Dominika Adamcová - 80%. 
Zastupitelstvo města: 1. Bc. Mar-
tin Kopecký - 100%, 2.-3. Ing. Josef 
Kučera, Pavel Veselák - 96%, 4. Bc. 
Jindřiška Deckerová - 95%, 5. RNDr. 
Karel Špaček Ph.D. ml. - 93%, 6. 
Mgr. Romana Adamcová - 92%, 7. 
Jaroslava Záhořová - 88%, 8.-9. 
Ing. Marie Grösslová, Jiřina Vogel-
tanzová - 83%, 10. Jiří Teplý - 80%, 
11.-12. Petr Šlegl, Petr Vejvančický - 
79%, 13. Josef Jansa - 75%, 14. 
Mgr. Jakub Jansa - 71%, 15. Domi-
nika Adamcová - 63%, 16. Ing. Jana 
Kochová - 60%, 17. Zdeněk Ďuriš - 
58%. 
Procento účasti bylo počítáno pomě-
rem schůzí, kterých se měli jednotli-
ví zástupci zúčastnit (podle skutečné 
délky jejich mandátu) a těch, kte-
rých se skutečně zúčastnili. Během 
volebního období skončili v zastupi-
telstvu dva členové (Ing. Jana Ko-
chová - nastoupil RNDr. Karel Špa-
ček, a Bc. Jindřiška Deckerová - na-
stoupil Jiří Teplý). 
Tato „pracovní docházka“ jednotli-
vých členů byla ovlivněna mnoha 
objektivními příčinami, které nikdo z 
nás nemůže ovlivnit (pracovní povin-
nosti, zdravotní důvody, mateřské 
povinnosti, dlouhodobě plánovaná 
dovolená. atd.) a nemůže tedy být 
výrazem toho, jak svědomitě jednot-
liví zastupitelé přistupovali k plnění 
svých povinností.      VoK 

Blahopřejeme  
dlouholetému místostarostovi 

Poběžovic, 

 

RNDr. Karlu Špačkovi  
k jeho říjnovým  

80.  
narozeninám. 

 
RNDr. Karel Špaček byl  

zakladatel Občanského sdružení  
Dobrohost, které rozvíjelo svoji 
činnost na přelomu 20. a 21. 

století. Jeho zásluhou byla např. 
obnovena kaplička svatého  
Prokopa na křižovatce cest  

Zámělíč - Poběžovice - Šitboř, 
velký podíl - tedy co se týká  
shánění dotací aj. má i na  
revitalizaci místního parku.  

Je také hlavním autorem naučné 
stezky, připomínající historii 
těžby živců na Poběžovicku.  

V době jeho místostarostování 
bylo vybudováno i MKIS v části 

patřící k zámku Ronšperk.  
Je i dlouholetým funkcionářem  

v poběžovickém spolku  
včelařů.   

RNDr. Karel Špaček,  
geolog, je otcem dvou dětí -  

dcery a syna, má dva vnuky a 
jednu pravnučku.  

Přejeme mu hlavně zdraví a ať 
mu vydrží optimistický přístup k 

životu.  
Rodina a přátelé. 

   

To, že se rána zahojí, v srdci jen 
bolest zůstává a vzpomínání.  

  

Dne 21. září 2022 jsme vzpo-
mněli 14. výročí od úmrtí  

pana  
Václava Kohouta 

z Mnichova. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Stále vzpomínají a nikdy  
nezapomenou manželka  
Jaroslava, dcery Jájina  

a Vendula s rodinami a sestra 
Maruš s rodinou. 

 
 

S hlubokým zármutkem  
oznamujeme, že  

dne 8. 9. 2022 zemřel  
pan  

Miroslav Otec. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Za všechny jeho blízké 
dcery Mirka a Dana. 

 

 

 
 

 

Ve dnech 8.– 11.9.2022 proběhlo 
v Polském Krakowě MS veteránů 
v judu. V kategorii F4 vybojovala  
Jaroslava Záhořová  

bronzovou medaili.  
Poděkování patří  

Městu Poběžovice.   

   

Není smrti tam, 
kde byl život vyplněn prací, 

láskou a obětavostí.  
 

Dne 26. září 2022 uplynulo  
14 let, kdy nás navždy  

opustila paní 
Amálie Prokopová 

a 
dne 16. května 2022 jsme 
si připomněli 49. výročí úmrtí 

pana  
Václava Prokopa. 

Stále vzpomínají  
dcera Hana, vnuk Josef  
a vnučka Eva s rodinou. 

   

         ROK 2022  
Poběžovice:  
říjen: 12.10., 26.10., 
listopad: 9.11., 23.11., 
  

Ostatní obce:  
říjen: 11.10., 25.10., 
listopad: 8.11., 22.11., 

chráníme svět. 
Jenže – člověk je člověk a příroda, či 
Bůh, ti stále vítězí. A tak – otřepané 
fráze – důvěřuj (co kdo radí a platí), 
ale prověřuj. A hlavně… Každý svého 
štěstí strůjce. A jak praví králíci 
z klobouku – práce šlechtí. A další (už 
nevím kdo, ale životní zkušenost… 
spoléhej sám na sebe. I když samo-
zřejmě je vždy dobré být součástí ná-

roda, státu aj. Mít ideály a žít i podle 
nich. Bez toho bychom nebyli lidmi, 
ale na druhou stranu: i velký celek se 
skládá z jednotlivců.                                                              
                          Marie Špačková                   

dokončení ze str. 1. 


